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ҚАЗАҚСТАН
ТЕМIРЖОЛШЫСЫ

Инфрақұрылым

 ЦИФРЫ ГОВОРЯТ 
С НАЧАЛА 2022 ГОДА ПО 
МАРШРУТУ КИТАЙ – 
ЕВРОПА – КИТАЙ НА 
ТРАНЗИТНЫХ  СЕРВИСАХ АО 
«ОТЛК ЕРА» 
ПРОСЛЕДОВАЛО 

СВЫШЕ 

ЭКСТРЕННЫХ 
ТОРМОЖЕНИЙ 
ПРИМЕНИЛИ МАШИНИСТЫ 
ДЛЯ ПРЕДОТВРАЩЕНИЯ 
НАЕЗДОВ НА ЛЮДЕЙ 
В 2021 ГОДУ  
 
ДЛЯ СОХРАННОСТИ 
ПЕРЕВОЗИМЫХ ГРУЗОВ НА 

ЛОКОМОТИВАХ УСТАНОВЛЕНЫ 
ВИДЕОРЕГИСТРАТОРЫ

ҚЫТАЙ МЕН ҚАЗАҚСТАН 
АРАСЫНДАҒЫ 
КОНТЕЙНЕРЛІК 
ТАСЫМАЛДЫҢ АРТУЫ 
ҚАНДАЙ ҚИЫН КЕЗЕҢДЕ 
ДЕ ТЕМІРЖОЛ КӨЛІГІНІҢ 
ТҰРАҚТЫЛЫҒЫН САҚТАЙ 
АЛАТЫНДЫҒЫМЕН 
БАЙЛАНЫСТЫ. ӘСІРЕСЕ, 
ПАНДЕМИЯ КЕЗІНДЕ 
ТЕМІРЖОЛДЫҢ 
БӘСЕКЕГЕ ҚАБІЛЕТТІ 
ҚЫРЛАРЫ – СЕНІМДІЛІК, 
ТҰРАҚТЫЛЫҚ, ҚОРШАҒАН 
ОРТАҒА ЗИЯНСЫЗДЫҒЫ, 
ЖЕТКІЗУ ЖЫЛДАМДЫҒЫ 
ЕРЕКШЕ  БАЙҚАЛДЫ

Алексей ГРОМ,
«БКЛК ЕТА» АҚ бас директоры:

79,4

ПРОШЛЫЙ ГОД АО «НК «ҚТЖ» ЗАВЕРШИЛО НЕПЛОХО – ДОСТИГНУТ МАКСИМАЛЬНЫЙ 
ЭКСПЛУАТАЦИОННЫЙ ГРУЗООБОРОТ, НЕСМОТРЯ НА ВЫСОКУЮ ЗАДОЛЖЕННОСТЬ, 
ПОЛУЧЕНА ПРИБЫЛЬ В РАЗМЕРЕ 105 МИЛЛИАРДОВ ТЕНГЕ. ЭТО ПОЗВОЛИЛО ПОДНЯТЬ 
ЗАРАБОТНУЮ ПЛАТУ СОТРУДНИКАМ НА 20 ПРОЦЕНТОВ.  

Свыше 21 миллиона тонн груза 
перевезено ж/д транспортом в янва-
ре. Так, объем перевозок грузов на 
сети АО «НК «ҚТЖ» за январь 2022 
г. составил 21,4 миллиона тонн, 
превысив на 2% показатель ана-
логичного периода прошлого года. 

Внутриреспубликанские перевозки 
увеличились на 2% до 14 миллионов 
тонн. Экспорт вырос по сравнению с 
уровнем прошлого года также на 2% 
до 7,5 миллиона тонн. 

Погружено 10,3 миллиона тонн 
каменного угля. Этот показатель 
вырос на 5% к уровню января 2021 
года. В том числе внутри страны – 
7,3 миллиона тонн. Погрузка зерна 
осталась на уровне прошлого года и 
составила 816 тысяч тонн. При этом, 
на 8% вырос экспорт зерна к январю 
2021 года до 657 тысяч тонн. 

В январе выросли перевозки хи-
мических удобрений на 3% (до 355 
миллиона тонн).

 Погружено 1,8 миллиона тонн 
цветной руды, 363 тысячи тонн чер-
ных металлов, 1,4 миллиона тонн 
нефтяных грузов, 490 тысяч тонн 
строительных грузов. 

Эксплуатационный грузооборот за 
январь 2022 г. составил 21 миллиард 
тонно-километров нетто. Показатель 
вырос к январю прошлого года на 14,2%.

Алуа ТЛЕУБАЙ, Нур-Султан

ДИНАМИКА 
ПОЛОЖИТЕЛЬНАЯ

Бүгінде транзиттік дәліздердің кезең-ке-
зеңмен жаңғыртылуы алғашқы нәтижелерін 
беріп те жатыр. Мәселен, өткен жылы 
транзиттік контейнерлік тасымалдар 1 
миллионнан астам ЖФЭ-ні құрап, 2020 
жылдың көрсеткішінен 22%-ға жоғары 
болғаны салаға жұмсалған инвестицияның 
ақталуы деген жөн.  Бүгінде Қазақстан 
арқылы 11 халықаралық транзиттік дәліз 
өтсе, соның бесеуі темір жол көлігіне, 
автомобиль жолына тиесілі.     

Осы ретте, 2021 жылы транзиттік та-
сымалдардың тұрақты өсуін назарға ала 
отырып, Қазақстанның 2025 жылға дей-
інгі ұлттық даму жоспарына сәйкес темір 
жолдарды дамыту негізінен транзиттік 
бағыттарда жүргізілгенін айтар едік. 
Әсіресе, өткізу қабілеті шектеліп отырған 
Достық-Мойынты транзиттік учаскесін 
дамыту басымдыққа ие.  

«ҚТЖ» ҰК» АҚ-ның өндірістік процестер 
жөніндегі басқарушы директоры міндетін 
атқарушы Бауыржан Орынбасаровтың 
айтуынша, өткен жылы екінші жолдарды 
салуға қатысты жобалық шешімдер өз-
гертілген. Бұл жобалық шешімдердің іске 
асырылуы ҚР Үкіметі тарапынан қолдау 
тауып, «Қуатты өңірлер – ел дамуының 
драйвері» ұлттық жобасына енгізілген. 
Және де жобаның қаржылық-экономикалық 
негіздемесі әзірленіп, Достық станция-
сын дамытудың бас жоспары бекітілген. 
Техникалық-экономикалық негіздемесі 

әзірленіп, бүгінде жоба экологиялық және 
мемлекеттік сараптамадан өтуде. Демек, 
2021 жылы жүргізілген ұйымдастыру-дай-
ындық жұмыстары 2024 жылға дейінгі 
екінші жолдарды салу бойынша директивтік 
мерзімдерді орындауға мүмкіндік бермек. 

– Бұдан бөлек, біз осы учаскені жаңғырту 
бойынша бірқатар практикалық шаралар 
қабылдадық. Атап айтқанда, Достық-19 
разъезд аралығында 25 км екінші жол 
төселді, ол бойынша 10 желтоқсанда 
жұмыс қозғалысы ашылды. 48 км жолға 
күрделі жөндеу жүргізілді, бұл темір-бетон 
негіздегі жолдың ұзындығын 99,9%-ға 
дейін жеткізуге мүмкіндік берді. Балқаш 
станциясында теміржолшылардың өз 
күшімен пайдалы ұзындығы 1650 метрді 
құрайтын қосымша жол салынды, – дейді 
Бауыржан Орынбасаров. 

Оның айтуынша, өткен жылы Қытайда 

Цзинхэ-Алашанькоу шекара учаскесінде 
электрлендірумен екінші жолдардың 
құрылысы басталған. Бұл – Достық-Мойын-
ты жобасының дер кезінде іске асырылып 
жатқанының және қазақстан-қытай шека-
расындағы теміржол инфрақұрылымының 
синхронды дамуының айқын дәлелі.

Сонымен қатар жеке өндірістік қуат-
тарды жұмылдыру есебінен Қызылорда 
бөлімшесінің 4 жекелеген пунктінде 
ұзынқұрамды пойыздарды өткізуді 
қамтамасыз ету үшін қабылдау-жө-
нелту жолдары ұзартылса, Алтынкөл 
станциясында екі жаңа жол салынған. 
Ал Теректі, Түйемойнақ, 3-разъезде бір 
жолдың құрылысы басталыпты. Жал-
пы ұзынқұрамды пойыздарды өткізуді 
қамтамасыз ету бағдарламасын 2024 
жылға дейін жалғастыру жоспарлануда.

Суретті түсірген Александр ЖАБЧУК

ТРАНЗИТТІК ДӘЛІЗДЕР – ТАБЫС КӨЗІ
Дереккөздер соңғы 15 жылда еліміздің көлік саласына шамамен 35 млрд дол-
лар көлемінде қаржы жұмсалғанын көрсетеді. Қазақстан темір жолы үшін, 
әсіресе, табыс көзі болып саналатын көлік дәліздерінің транзиттік әлеуетін 
дамыту аса маңызды.  

Сұлугүл БАКЕСОВА,
Нұр-Сұлтан

450

144

Қоғамның келеңсіз құбылысына 
айналған жемқорлықпен күрес 
бүгінгі таңдағы ең өзекті мәселеге 
айналғаны рас. Елордада ҚТЖ ком-
паниясының еншілес ұйымы «KTZ 
Express» АҚ сыбайлас жемқорлық 
белгілерін жою және алдын алу  
бойынша жиын өткізді. 

Жиынға «ҚТЖ» ҰК» АҚ комплаенс                                                                                   
қызметі, «Адал жол» жобалық 
кеңсесінің өкілдері, сонымен                           
қатар компанияның корпоративтік 
қауіпсіздігі департаменті, мүлік-
тік құқықты қорғау департаменті                       
мамандары да қатысты.

Клиенттерге Қазақстан және ше-
тел бойынша жүктерді жеткізуші 
қызмет көрсететін мультимодальдық 
көлік-логистикалық компаниясының 
бас директоры Нұрлан Игембаев: 
«Қазіргі таңда сыбайлас жемқорлық 
– дамушы елдер үшін қауіпті салдары 
көп, әлемдік қауымдастықтың ең 
өзекті мәселелерінің бірі. Көбіне ком-
паниялардың өздері бюрократиялық 
жүйе мен инстанцияның жоғары 
қағидаттарын аттап өтіп, осындай 
іс-әрекеттер жасауға жұмысшыларын 
өздері итермелейді. Бұл жемқорлықпен 
күресте анағұрлым ауқымды және 
шұғыл шаралар қабылдауға негіз 
болуда», – деді. 

Ол сондай-ақ компания сыбайлас 
жемқорлықпен қарқынды күрес жүр-
гізіп, «KTZ Express» АҚ-ның сыбай-
лас жемқорлықпен күрес саясаты» 
шеңберінде алдын алу шараларын 
енгізіп жатқанын, бұл барлық жұмыс 
процестерінің тиімді әрі айқын болуын 
қамтамасыз ететінін алға тартты. 

Ұлан ОРАЗ

ЖЕМҚОРЛЫҚ – 
ҒАЛАМДЫҚ 
МӘСЕЛЕ

ПОТРЕБНОСТЬ  В  УГЛЕ  НЕ  СПАДАЕТ
На сегодня оператор гру-
зового вагонного парка АО                                         
«Қазтеміртранс» (КТТ) рабо-
тает в высококонкурентном 
рынке операторских услуг. Так, 
по количеству подвижного 
состава среди казахстанских 
собственников вагонов КТТ 
занимает 32%. При этом, ежегод-
но вагоны АО «Қазтеміртранс» 
обеспечивают практически все 
перевозки социальных грузов 
на территории Казахстана. 

Общий объем грузовых перевозок по всем 
видам транспорта достиг 3,99 миллиарда тонн, 
что на 1,1% больше, чем аналогичный показа-
тель 2020 года. При этом железнодорожным 
транспортом в прошлом году перевезено  416 
миллионов тонн грузов, рост к уровню преды-

дущего года – на 0,7%.  На 2,2% вырос объем 
перевозок водным транспортом, по итогам 
2021 года он достиг 5,5 миллиона тонн грузов. 

В 2022 году эксперты прогнозируют увели-
чение объема грузоперевозок всеми видами 
транспорта до 4,3 миллиарда тонн. При этом 
по железной дороге планируется перевезти 
418,9 миллиона тонн грузов, сообщили в СТК 
«KAZLOGISTICS ».

ГРУЗОВ СТАЛО БОЛЬШЕ
Перевозки грузов всеми видами транспорта в 
Казахстане по итогам 2021 года выросли на 1,1%.

Любовь РОВБА,
Нур-Султан

ПЕРЕВОЗКИ

ТЫС. 
ДФЭ

Нурлан САУРАНБАЕВ, 
председатель правления АО «НК «ҚТЖ» 

В первую очередь компанией обеспечивается 
перевозка  угля для населения и ТЭЦ. В теку-
щем отопительном сезоне под перевозки угля  
АО «Қазтеміртранс» задействовало порядка 
72% парка полувагонов. Отметим, по словам 
специалистов, в пик сезона данный показатель 
достигал уровня 80%. 

Также специалисты подчеркивают, что в 
конце 2021 года во избежание нехватки под-
вижного состава на территории страны АО 
«Қазтеміртранс» практически все полувагоны 
направило на перевозку угля. Такой подход                                    

позволил избежать срыва отопительного сезона. 
В настоящее время объем заявок на перевозку 
социального угля не снизился. 

В свою очередь, грузоотправители отме-
чают, что АО «Қазтеміртранс», не занимая 
монопольное положение на рынке операторов 
услуг, пользуется большой потребностью. 
Так, грузоотправители и экспедиторские 

компании могут привлекать парк вагонов 
любых собственников подвижного состава по 
выгодным тарифам, но наибольшим спросом 
пользуется парк АО «Қазтеміртранс». Ведь, по 
мнению грузоотправителей, основная часть 
прочих собственников вагонов зачастую за-
вышает цены.

Фото Александра ЖАБЧУКА

Асель ШАЙХЫНОВА
Нур-Султан
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ТАСЫМАЛ 

ЕҢБЕК ҚОРҒАУ

КЕЛІССӨЗ

!

Қосұйым МҰҚАШЕВ,
Атырау

АЙМАҚ

ВОКЗАЛДАР ЖАҢАРУДА

Атырау өңірінде вокзалдар 
жаңарып жатыр. Өткен жылы 
Құлсары станциясында жаңа 
теміржол вокзалы бой көтеріп, 
халыққа қызмет етуге беріл-
ді. Жаңа ғимарат заманауи 
құрылғылармен жабдықталған. 

Қызылорда жол дистанциясының Шиелі станциясын-
дағы 4-өндірістік телім, жасанды құрылыс, транспорт 
блогында еңбек ететін  87 теміржолшы емтиханнан 
сүрінбей өтіп, өз ісінің нағыз мамандары екенін дәлелдей 
білді. Олар еңбек қорғау, электр қауіпсіздігі жайлы білім 
мен тәжірибелерін көрсетті. 

– Дистанция жұмысшыларының білімі мен біліктілігін 
бақылау жыл бойы кезең-кезеңімен жүргізіледі. Емтихан 
алдында олармен мамандар тарапынан техникалық, те-
ориялық-практикалық сабақтар өткізіліп, білім жетілдіру 
дәрістері өтеді. Оқу курстары аяқталған кезде осындай 
арнайы комиссия тобының алдында алған білімдері 
сарапқа салынады. Бүгінгі сынаққа қатысқандардың 
барлығы жақсы нәтиже көрсетті, – деді еңбек қорғау 
және техникалық қауіпсіздік инженері Майра Бадрақова.

Сонымен қатар, сынақ тапсыру аяқталған соң телімнің 
майталман жол жөндеушілері Бақтай Байсынов «Адал 
еңбегі үшін», Дәуренбек Бисекеев «Кәсібі бойынша үздік» 
төсбелгісімен марапатталуы жолшылар ұжымы үшін 
қуанышты оқиға болды.   

– Марапат иелеріне берілген төсбелгі олардың дистан-
цияның өркендеуіне қосқан үлестері мен ерен еңбектерін 
паш етеді. Әріптестер бір-бірін шын көңілден құттықтап, 
марапат барлық шиелілік жолшылардың мерейін көтергені-
не куә болдық, – дейді кәсіподақ өкілі Ғалия Ноғайбаева.

Суретті түсірген автор

СЫНАҚТАН  СҮРІНБЕЙ  ӨТТІ

Теміржолшыны салалық кәсіп-
ке бейімдеп, олардың білік-
тілігін шыңдау, мамандыққа 
оқыту, тәжірибесін арттыру 
мақсатында кешенді шаралар 
жүргізіледі. Жуырда шиелілік 
жолшылардың білім деңгейін 
тексеретін сынақ өтті.

ЕМТИХАН

Өткен жылы «ҚТЖ-Жүк тасымалы» ЖШС 
«Батыс» филиалына қарасты Атырау қосалқы 
бөлімінде өндірістік жарақат алу жағдайы 
болмаған. Ол, әрине, жақсы көрсеткіш. Оған 
қауіпсіздік пен еңбек қорғауды қамтамасыз 
ету мақсатында жүргізілген тексерулер, 
станцияларда жұмысшылармен техноло- 
гиялық процесті, қауіпсіздік техникасының 
ережелерін сақтауды қадағалау, т.т. шаралар 
себеп болғаны анық.   

Мысалы, 2021 жылы барлығы 171 кенеттен 
тексеру жүргізілсе, оның 89-ы түнгі уақытта 
болған. Бұл жерде, әрине, тексеру арқылы 
кемшілік табу мақсаты тұрмағандығы түсінікті. 
Алдымен, қауіпсіздіктің сақталуы, жұмысшы-
ның жауапкершілігін арттыру міндеті тұр. 
Бөлімшенің еңбек қорғау инженері Гауһар 
Бержанованың айтуынша, тексеру барысында 
114 кемшілік анықталған. Олар негізінен қа-
уіпсіздік техникасын, жұмыс технологиясын, 
лауазымдық міндеттерді сақтамау, арнаулы киім 
мен белгі беру құралдарын қолданбау, еңбек 
тәртібін бұзу, білім төмендігі, медициналық 
тексерістен уақытылы өтпеу сынды кемшілік-
тер. «Кінәлілерге, әрине, шара қолданылды. 
Бірақ кемшілік жаза берумен шектелмеуі тиіс. 
Мәселен, аталған кемшіліктерді әр жұмысшы 
бұзбауына болады. Қауіпсіздікті сақтап, арнаулы 
киімін киіп жүрсе, білмегені үйреніп, білімін 
жетілдіріп, өз ісіне жауапкершілікпен қараса, 
оған кім қой депті?! Бұл жерде әр адамның 
санасына, жеке тәртібіне байланысты мәсе-
лелер ғой», – дейді инженер.

Қауіпсіздікті сақтауда практикалық са-

Ганюшкино вокзалының жолаушылар перроны жаңар-
тылып, жаңа үлгідегі төсеніштер төселді. Ол жолаушының 
жүріп-тұруына немесе еркін қозғалысына кедергі келтір-
мейді. Сондай-ақ, аймақтағы барлық вокзал перрондары 
жаңа үлгідегі жарық шамдарымен жарақтандырылды. 
Түнгі мезгілдегі жолаушылардың қауіпсіздігіне және 
теміржол қызметкерлерінің жұмыс атқаруына қолайлы 
жағдай туғызылды. 

Мақат және Доссор вокзалдарының жылу беру нүктелері 
табиғи газбен жылыту жүйесіне көшіріліп, жаңа жылу 
қазандықтарымен қамтамасыз етілді. Сағыз вокзалының 
шатыры жаңартылып, бұрын істен шыққан әжетханалары 
қайта жасақталып, пайдалануға берілді. 

Аймақта эпидемиологиялық ахуалға байланысты 
СОVID-19 індетіне қарсы теміржолшылар қорғаныс 
құралдарымен (бетперде, антисептик) толықтай қамта-
масыз етілген. Жалпы, бөлімшеде қызмет жасайтын 1998 
адамның ішінен 1856 адам вакцинациядан өтті, бұл 96 
пайызды құрайды.

Сабырхан СЕЙІЛБЕКҰЛЫ,
Шиелі

ЕҢ БАСТЫ ТАЛАП – ҚАУІПСІЗДІК
Статистикалық мәліметтер көрсет-
кендей, қауіпсіздікті сақтамаудан 
күн сайын  адамдар зардап шегеді. 
Қаншама адамның денсаулығы 
мен өміріне қауіп төнеді, өндіріс 
шығынға ұшырайды. Сондықтан да 
аса қауіпті аймақ саналатын темір 
жолда қауіпсіздік – ең басты талап.  

ҚАЗАҚ-ҚЫРҒЫЗ ҚАТЫНАСЫ:
ЖҮК ПОЙЫЗДАРЫНЫҢ КІДІРІСІ ЖИІЛЕГЕН

Қазақстан мен Қызғызстан  шекарасындағы 
кедендік бақылауда атап айтарлықтай кедер-
гілер жоқ. Дегенмен, темір жол арқылы өтетін 
жүк пойыздарының кідіруі жиілеп кеткен. 

Асхат РАЙҚҰЛ,
Тараз

Кеше Жамбыл жүк тасымалы 
бөлімшесіне «Қырғызстан темір 
жолы» компаниясының делега-
циясы келіп, қос тарап шекара-
дағы кейбір өзекті мәселелерді 
талқылап, өзара келіссөз жүргізді.

Жамбыл жүк тасымалы бөлім-
шесінің басшысы Дүйсенбек 
Сыдықов қырғыз ағайынмен ара-
дағы экономикалық, әлеуметтік 
және өзге де байланыстардың 
берік екенін атап өтіп, бір-екі 
мәселені екіжақты келісіп шешуге 
шақырды.  

«Былтыр екі ел арасында жүк 
пойыздары тұрақты қатынады. 
Бүгін жүк тасымалы бойынша 
туындап отырған бірлі-жарым 
мәселені шешу тетіктерін қарай-
мыз. Кейін, ұсынысты хаттама 
жүзінде бекітіп, сіздерге жол-

даймыз. Алып-қосарларыңыз 
болса, өзгерістер енгіземіз», – деді 
Дүйсенбек Сыдықов. 

Бұдан соң сөз алған «Қырғызстан 
темір жолы» мекемесі бас директо-
рының орынбасары Д.Усубакунов 
теміржолға қатысты туындаған 
проблемаларды ашып айтты. 

«Қазақстан темір жолы» ұлт-
тық компаниясымен, соның 
ішінде Жамбыл жүк тасымалы 

бөлімшесімен үнемі әріптестік 
байланыстамыз. Арада туа қалған 
келеңсіздіктерді бұған дейін де 
келісіп реттедік. Бүгінгі кездесу 
де нәтижелі боларына сенімдімін. 
Бүгінде жүк пойыздары үздіксіз қа-
тынағанымен, шекаралық бақылау 
бекеттерінде ұзақ кідіретін болды. 
Қаңтар айында Қазақстандағы 
жағдайға байласты жүк пойыздары 
уақытша тоқтаған еді. Сол секілді, 

Түрксіб станциясының маңында 
тоналған қырғыз жүк пойызына 
қатысты қазақстандық маман-
дардың сараптамасын әлі алған 
жоқпыз», – деді Д.Усубакунов.

Белгілісі, тоналған пойыз жай-
ында «Қырғызстан темір жолы» 
тарапы ресми түрде сұрау сал-
маған екен. Енді анықталған 
деректің сараптамасы көрші елге 
көп ұзамай жолданатын болады. 

Кездесуде Андас батыр кедендік 
бақылау бекетінің басшысы Арман 
Несіпбеков кідіріске қатысты 
«Жүк пойыздары заңнамада 
көрсетілген талаптар бойынша 
тексеріледі. Біз бұл талаптан аттап 
өте алмаймыз», – деп түсіндірді. 
Айтуынша,  күдік тудыратын 
вогондарды қарап, вогондардың 
пломбаларын анықтау да біраз 
уақыт алады екен. Енді жүк пой-
ызы тоқтайтын аумаққа жарық 
шамдар қойылып, пломбаларды 
анықтау үшін бейнебақылау 
камерасы орнатылса, жұмыс 
біршама  жеделдетілетінін айтты.  

Басқосу барысында қос тарап 
бұдан бөлек те бірталай мәселенің 
шешімдерін қарастырды. Осы 
аптада Жамбыл жүк тасымалы 
бөлімшесі хаттама әзірлеп, Қыр- 
ғызстан темір жолына ұсынады. 

Суретті түсірген автор

Қуаныш ҚОЖАЕВ,
Семей

Бөлімше басшысының логисти-
ка жөніндегі орынбасары Болат 
Өтегеновтің айтуынша, көптеген 
кедергілерге қарамастан өткен 
жылы жүк тиеу көрсеткішін арт-
тыру 104 пайызға орындалған. Ал, 
биылғы жоспар бұдан да көлемді 
болып тұр. Оған қол жеткізу үшін 
логистика саласының мамандары 
статистикалық жүктемені арттыру 
бойынша тың шаралар қабылдау-
да. Атап айтсақ, жергілікті вагон 
айналымын ширатып, бір жүк тиеу 
операциясын жүзеге асырудағы кон-

тейнерлік пойыздарды сұрыптауды 
қайта қарастыруды жүзеге асырмақ. 
Мәселен, техникалық жоспардың 
артығымен орындалуы үшін бұл 
жұмыстардың маңыздылығы зор 
екендігі өткен қаңтар айындағы 
көрсеткіштер бойынша толық 
дәлелденіпті.

– Бүгінде бөлімше көлемінде жүк 
айналымын арттыру бойынша 
бірқатар тың шаралар қабылданған. 
Оның нәтижелі екендігін көрсет-
кіштердің өсуінен анық байқауға 
болады. Атқарылған жұмыстардың 
ішінде әсіресе жүк пойыздарын 
межелі жерге кестеден кешік-
тірмей жеткізіп, жүктерді түсіру 

ТЕХНИКАЛЫҚ  ПРОЦЕСС  ШИРАТЫЛУДА
Соңғы бірер жылдың көлемінде Семей ЖТ бөлімшесінде логистика 
және жүк тасымалын ұйымдастыру бойынша тың тәсілдер қолға 
алынуда. Алғашқы нәтижелер жаман емес. Өткен жылды қорытын-
дылаған бөлімше басшылығы осындай қорытынды жасады. 

ісін оңтайластыру басымды орын 
алады. Бұл орайда өткен жылы 
барлық станциялардағы жүк түсіру 
109 пайызға орындалды. Қазіргі 
мүмкіндіктер бойынша бір тәулік 
ішінде 154 вагон жүкті шектеулі 
мерзім ішінде түсіріп, босаған 
вагондарды қайта құрастырып 
жолға шығаруға толық мүмкіндік 
бар, – дейді Семей ЖТ бөлімшесі 
басшысының логистика бойынша 
орынбасары Болат Оразтайұлы.

Айта кетерлігі, бұл шараларды 
жүзеге асыру барысында жоспардан 
тыс жұмыстар да орын алуда. Мәсе-
лен, Суықбұлақ пен Жаңғызтөбе 
станцияларынан жол құрылысына 
арналған жүктерді тиеуге беріл-
ген тапсырыстың бірден артып 
кетуінен жүктеме көлемі күрт 
өскен. Жүк станцияларындағы 
техникалық процесс барысында 
мұндай жағдайлар да ескеріледі. 

Болат Өтегеновтің айтуынша, 
өткен жыл мен биылғы қаңтар айы 
бойынша тиелген жүк ішінде бидай 
мен ұн өнімінің артып отырғаны 
байқалады. Өткен жылы оның 
орындалуы алдыңғы жылмен са- 
лыстырғанда 174 пайызға өскен. Ұн 

өнімдері негізінен Шығыс Еуропа 
мен Орта Азия елдеріне жөнелтілген. 

Сол тәрізді жүк жөнелтуші «Алам 
Сервис» ЖШС-нің тапсырысы ая-
сында түсті металл көлемі де айтар-
лықтай ұлғайған. Мұның барлығы 
биылғы атқарылар шаралар үшін 
елеулі жүктеме болары анық.

Дегенмен жүк айналымы бой-
ынша анықталған кемшіліктер 
де жоқ емес. Бұл жайт, әсіресе, 
станция басы аса қауырт саналатын 
Жаңа-Семейде байқалған. Атап 
айтсақ, «Жылукоммунэнерго» 
МКК-нің өздеріне тиесілі көмір 
тиелген вагондарды қабылдап 
алудағы мимырт қимылы біраз 
бөгет болған. Бұл жайттар өткен 
жылдың қараша-қаңтар айларында 
тіркеліпті. Қазіргі күні бұл станция 
қызметкерлері олқылықтың алдын 
алу шараларын ойластырып жа-
тыр. Тіркелген жайттың барлығы 
ағымдағы жылғы бөлімше көлемінде 
жүргізілетін техникалық процесс 
барысында толықтай ескеріліп, 
оң қорытынды шығарылуы тиіс. 
Жүргізілген талдау мен сараптама 
осыны міндеттейді.

Суретті түсірген автор  

бақтардың тиімділігі жоғары болатыны сөзсіз. 
Бұл бағытта қауіптілігі аса жоғары аймақта 
жасайтын жұмысшыларға қауіпсіз жұмыс 
істеу іс-тәжірибесін көрсету бойынша 124 
сабақ өтіпті. Қауіпсіздік диалогы бойынша 
да 84 қауіпті жағдайдан мысал келтірілген. 
Кестеге сәйкес, отыздан аса станция мен 
мекемелерде техникалық ревизия жүргізіліп, 
540 жұмысшының білім деңгейі тексерілген. 
Теміржолшылардың үнемі дала өтінде жүретіні 
белгілі. Сол бағытта еңбек гигиенасы, суықта 
қалай жүру, ыстықта өзін қалай ұстау, қатты 
жел кезінде қалай әрекет ету мысалдары 
пысықталған. Ол бойынша бюллетендер 
таратылған.  

ВЧДЭ-1 Атырау бекеттерінде ас ішу бөлмелері 
жабдықталып, қажетті жағдай жасалыпты.  

Еңбек қорғау саласына қатысты экология 
мен өрт қауіпсіздігін сақтау мәселесіне келсек, 
өткен жылы табиғат қорғауға қатысты 11 шара 
жоспарланып, оған 7904,12 теңге бөлінген, 
оның ішінде қоршаған ортаға шығарынды-
ларды өлшеу, лампаларды утилизациялау 
(120 дана), ластанған топырақты және қатты 
тұрмыстық қалдықтарды көму, локомотив 
деполарында топыраққа лабораториялық 
зерттеу жүргізу, темір қалдықтарына радиа-
циялық бақылау жасау, т.б. шаралар бар. Өрт 
бойынша 2 түтіндеу оқиғасы тіркелген, бірақ 
уақытында шара қолданылып, материалдық 
шығын болмаған. 

Теміржолдағы алғашқы еңбек қысын өт-
кізуші 23 адамның барлығы да оқытылып, 
тәжірибелі мамандарға бекітіліп беріліпті. 
Станцияларда «Қауіпсіздік диалогы», «Өн-
дірістік қауіпсіздіктің он екі негізгі ереже-
сі», «Хенрих травматизмінің пирамидасы» 
тақырыптарында көрнекі жадынамалар 
ілінген. Сол секілді медициналық мекемемен 
«Инфаркт пен инсульттің алдын алу» жадына-
масы әзірленіп, «Бірінші медициналық көмек 
көрсету» бойынша жедел жәрдем маманда-
рымен тренинг өткізілген. Жалпы қауіпсіздік 
бойынша өткен жылы 10 шара жоспарланып, 
оған бөлінген 50171,78 мың теңге толықтай 
игеріліпті. Ал жазғы-қысқы арнаулы киіммен 
және арнайы қорғаныс құралдарымен бөлімше 
жұмысшылары 100 пайыз қамтамасыз етілген, 
ол жағынан шағым жоқ.  

Суретті түсірген автор  

Теміржолшылар тәуліктің кез келген уақы-
тында жұмыста болуы мүмкін мамандық иелері. 
Оларда арнайы тамақтану уақыты болғанымен, 
пойыз келіп тұрғанда оған мүмкіндік бола бер-
мейді. Соған сәйкес, олардың еңбек жағдайын 
жақсарту мақсатында Ганюшкино, Атырау, 
Ақжайык, Теңдік, Қарабатан, Сағыз, Құлсары, 

КЕСТЕГЕ СӘЙКЕС, ОТЫЗДАН АСА 
СТАНЦИЯ МЕН МЕКЕМЕЛЕРДЕ ТЕХ-
НИКАЛЫҚ РЕВИЗИЯ ЖҮРГІЗІЛІП, 
540 ЖҰМЫСШЫНЫҢ БІЛІМ ДЕҢГЕЙІ 
ТЕКСЕРІЛГЕН. 

Еділ ЕРМЕК,
Атырау
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С февраля 2017 года, или за 1 830 дней, 
по Акмолинскому отделению ГП не было 
допущено ни одного случая травматизма 
на производстве.

– В соответствии с Трудовым Кодексом 
РК на каждом предприятии должны быть 
созданы безопасные и здоровые условия 
труда. Их обеспечение – это первостепенная 
задача руководителей филиала, – отме-
тил начальник службы производствен-
ной безопасности и экологии НОДГП-1                  
Ташкент Шариев.

В связи с этим руководством филиала 
планомерно проводится работа по повы-
шению эффективности профилактики и 
предупреждению травматизма. Ежегодно 
на мероприятия по улучшению условий 
безопасности труда выделяется не менее   
одного процента от фонда оплаты труда. 
Кроме того, выделяются средства для 
проведения аттестации рабочих мест 
по условиям труда, для объективного 
выявления рабочих мест, не отвечающих 
требованиям безопасности и охраны труда 
и  санитарным нормам. По результатам 
аттестации рабочих мест работникам 
устанавливаются доплаты к тарифным 
ставкам, даются дополнительные дни к 
отпуску, выдается молоко. 

Как показывает анализ, несчастные 
случаи происходят вследствие низкой 
профессиональной подготовки, сла-
бого знания пострадавшими правил и 

инструкций по охране труда, недоста-
точного уровня знаний руководителей 
и инженерно-технических работников 
по вопросам охраны труда. В значитель-
ной степени росту производственного 
травматизма способствуют низкая тру-
довая и производственная дисциплина,                                                                                
некачественное обучение работников 
технике безопасности, формальное про-
ведение инструктажей   по охране труда.

На предприятиях филиала в целях 
комплексной оценки условий труда на 
рабочих местах разработан ряд мероприятий, 
согласно которым ежедневно проводятся 
работы по предотвращению производствен-
ных травм. Оборудованы кабинеты по 
охране труда для проведения занятий, 
анализируются  причины допущенных 
ранее  несчастных случаев, проводятся  
инструктажи по безопасным методам 
работы. При проведении технической 

Каждое утро в Астанинской 
дистанции пути (ПЧ-17)                      
начинается с селекторного 
совещания, в ходе которого 
определяется фронт работ, 
количество монтеров пути и 
спецтехники, привлекаемых 
к уборке снега, а также необ-
ходимость усиления бригад. 

В границах обслуживания 
ПЧ-17 – 7 участков. Начальник 
каждого из них заблаговременно, 
исходя из метеопрогноза, фор-
мирует и передает диспетчеру 
дистанции список работни-
ков дневной и ночной смен, 
а также дежурной мобильной 
бригады. Она привлекается как 
дополнительная сила в случае 
ухудшения погодных условий. 
Смены длятся по 12 часов. 

Помимо этого, ведется                       
круглосуточное дежурство выс-
шего руководства ПЧ-17. 

– Обеспечивать бесперебойность 
и безопасность перевозочного 
процесса в условиях снегопада 
помогает слаженная работа 
всех подразделений на основе 
заранее разработанного ал-
горитма действий, – отметил 
первый заместитель директора 
Астанинской дистанции пути 
Самат Усенов. – Ответствен-

ный руководитель, заступив на  
дежурство, полностью контро-
лирует обстановку, проводит 
утреннюю и вечернюю планерку, 
производит обход территории. 
Мастер и бригадир участка         
постоянно поддерживают связь 
с диспетчером дистанции, пере-
дают информацию о ходе работ. 

Наш визит на станцию 
Нур-Султан состоялся в ми-
нувшее воскресенье. В этот 
день с утра буранило и мело, 

но железнодорожники, готовые 
к любым превратностям пого-
ды, оперативно освобождали 
пути от снежных заносов. На 
5-м участке станции работала 
снегоуборочная машина СМ-7.   

– Особое внимание уделяется 
стрелочным переводам. От-
сутствие скопления наледи и 
снега в зонах подвижных узлов 
и деталей – важное условие их 
безотказной работы, – подчеркнул 
во время дежурного обхода 
Самат Усенов. – На стрелочных 
переводах во время бурана у нас 
круглосуточно дежурят по два 
монтера пути. 

Хорошим подспорьем для 
путейцев является пневмо-
обдувка. С ее помощью под 
давлением воздуха произво-
дится уборка свежевыпавшего 
снега со стрелочных перево-
дов. Наряду со стационарными 
устройствами электрообогрева и                                                        
пневмоочистки, которые вклю-
чаются в работу по распоряже-
нию дежурного по станции, 
дополнительно используется 
шланговая пневмообдувка. 

Мы воочию понаблюдали 
за этой работой. Шланговая 
пневмоочистка стрелок вы-
полняется двумя монтерами 
пути: старший группы следит 
за проходом поездов, закрывает 
и открывает кран воздухораз-
борной колонки, расправляет 
и переносит шланг, а второй 
соединяет его с воздухоразбор-
ной колонкой и с наконечником 
в руках тщательно очищает 
сжатым воздухом крестовины 
и узлы стрелок. При большом 
скоплении наледи и льда путей-
цы вручную с помощью лопат, 
метел и ломов очищают стрелки.

В Актогайском эксплуатационном локомотивном депо 
разработаны и приняты все меры по организации режима 
труда и отдыха локомотивных бригад, ужесточен спрос 
со сменных нарядчиков депо за равномерную выработку 
часов работы среди локомотивных бригад. За январь 
текущего года допущено семь случаев внепланового 
ремонта локомотивов (магистральных тепловозов). В 
январе, по сравнению с аналогичным периодом прошлого 
года, уменьшение составило два случая. С начала года на 
технических занятиях с локомотивными бригадами были 
проработаны приказы и инструкции по плану занятий 
с машинистами-инструкторами, инженерами, руково-
дителем депо и его заместителями в онлайн-режиме.

Что касается Матайского эксплуатационного локомо-
тивного депо, то здесь идет снижение рапортов в Книге 
замечаний машинистов. Так, в январе отправлено 173 
рапорта против 180 в 2021 году. По данным расшифровки 
скоростемерных лент, за январь текущего года допущено 
три случая нарушений против шести за аналогичный 
период прошлого года. 

Снизились и экстренные торможения. В январе ло-
комотивными бригадами ТЧЭ-26 применено четыре                
экстренных торможения по недопущению наездов против 
восьми случаев периода прошлого года. На скот – четыре 
случая против семи, из них два случая с наездом.  

Тенденция уменьшения на 22% и в работе автомати-
ческой локомотивной сигнализации (АЛСН) на локо-
мотивах: в январе допущено 44 случая сбоя против 51 в 
прошлом году. Усилен контроль со стороны руководства 
депо, отдела контроля ремонта локомотивов и машинистов- 
инструкторов по обучению.

Ведется постоянный контроль за выполнением тре-
бований по управлению автоматическими тормозами 
грузовых и пассажирских поездов в зимних условиях на 
участках Сарыозек – Уштобе, Матай – Актогай. Систе-
матически заслушиваются записи ведения регламента 
переговоров между машинистом и ДСП.

– От успешной работы локомотивного хозяйства во 
многом зависит эффективность работы всего железно-
дорожного транспорта. Ведь основной задачей ставится 
определение объективных причин: почему произошло то 
или иное нарушение, факторы, которые поспособствова-
ли этому. Поэтому в каждом депо разработан комплекс 
мер, направленных на усиление безопасности движения 
поездов, безаварийную работу, – говорит ревизор по 
безопасности движения локомотивного хозяйства Алма-
тинского отделения грузовых перевозок Айдын Увалиев. 

Фото автора

СНЕГОБОРЬБА

В ЭПИЦЕНТРЕ СТИХИИ
На этой неделе ряд регионов Казахстана                    
накрыли обильные снегопады. Из-за разгула сти-
хии временно закрывались автомобильные 
трассы, при этом поезда благодаря слаженным 
действиям железнодорожников следовали 
по расписанию. В эффективности организа-
ции работ по очистке путей на узле станции 
Нур-Султан мы убедились лично.

Любовь РОВБА,
Нур-Султан

АО «НК «Актауский морской торговый порт» на он-
лайн-встрече представлял председатель правления порта 
Актау Абай Турикпенбаев.

В ходе мероприятия он выступил с предложением о становле-
нии нового маршрута по перевозке контейнернов по Черному 
морю, которые позволят расширить потенциал маршрута 
«Middle Corridor» и обеспечат увеличение грузоперевозок в 
направлении Восток – Запад и обратно (Китай – страны ЕС) 
до 133 тысяч ДФЭ в ближайшей перспективе.

– Данного показателя можно достичь как за счет перерасп- 
ределения грузов с менее экологичного автомобильного 
транспорта на железнодорожно-морской, так и за счет 
переориентации грузов с других традиционных маршру-
тов, – отметил председатель правления АО «НК «АМТП».

По его словам, успех мероприятия во многом зависит 
от поддержки со стороны стран Европейского союза на 
первом этапе становления регулярных линий.

К слову, проект «Middle Corridor», реализация которого 
началась в 2013 году, представляет собой международ-
ный транспортный коридор, пролегающий через Китай, 
Казахстан, акваторию Каспийского моря, Азербайджан, 
Грузию и далее в Турцию и страны Европы.

Фото автора

КЛЮЧЕВОЕ  ЗВЕНО

Вопросы развития эффективных 
и экологически интегрированных 
устойчивых транспортных сетей 
в постпандемическое время были 
в центре внимания 30-го Эконо-
мико-экологического форума 
Организации по безопасности и 
сотрудничеству в Европе (ОБСЕ).

Алинур КУДАЙБЕРГЕНУЛЫ,
Нур-Султан

ОСНОВНАЯ ИДЕЯ «НУЛЕВОГО ТРАВМАТИЗМА» 
Филиал ТОО «КТЖ – Грузовые пере-
возки» – «Акмолинское отделение ГП» 
(НОДГП-1) отработал 2021 год без слу-
чаев травматизма на производстве.

 ОБЪЕКТИВНЫЕ ПРИЧИНЫ

В Актогайском и Матайском эксплуа-
тационных локомотивных депо   
безопасность движения обеспе-
чивается путем осуществления 
комплекса профилактических 
мер, которые предусматривают 
организацию технического обу-
чения кадров и повышение их 
квалификации, отработку прак-
тических навыков и действий в 
нестандартных ситуациях. 

Елена КОЛДАСБАЕВА,
Алматинская область

СОТРУДНИЧЕСТВО

ПРОФИЛАКТИКА

БЕЗОПАСНОСТЬ

–  Производя работу по очистке 
стрелочных переводов, в том 
числе с использованием сне-
гоуборочной техники, следует 
соблюдать особую осторожность, 
не допускать повреждения труб-
чатых электронагревателей, 
подводящего кабеля и других 
устройств электрообогрева. 
Монтеры пути, занятые на этих 
работах, проходят специальный 
инструктаж, – объясняет Самат 
Усенов. 

В воскресенье на очистке снега 
в границах обслуживания Аста-
нинской дистанции пути были 
задействованы 113 человек, из 
них 54 – вахтовики. 

– С 2020 года к снегоборьбе 
привлекаются вахтовые ра-
ботники из южных регионов 
страны. Если местные монтеры 
пути работают по графику 5/2 
плюс дежурства по выходным, 
то путейцы-вахтовики 20 дней 
работают, 10 отдыхают, – рас-
сказал Самат Усенов. – По узлу 
станции Нур-Султан сегодня 
трудятся 32 монтера пути. Мы 
привлекли столько человек из-за 
ухудшения погодных условий. 
Узел у нас большой, на одном 
участке работают по 5-6 бригад. 

На перегонах снежные заносы 
убирала снегоочистительная тех-
ника. С утра на объезд Боровского 
и Анарского хода выехали два 
начальника участка. По ито-
гам поездки они докладывают 
дежурному руководителю об 
обстановке. Снежные заносы, 
скот на путях, просадки, не-
габаритные рельсы – все это 
тщательно отслеживается во 
время объезда. 

К слову, сам Самат Усенов, 
будучи ответственным за Бо-
ровской ход, проживает на 
станции Макинка и на суточные 
дежурства приезжает в столицу 
на поезде.

– Я еду в кабине машиниста 
объездом. Затем по всем выяв-
ленным в пути замечаниями даю 
поручения, – рассказал он. – Во 
время дежурства тоже не сидим 
на месте, все контролируем. 
Ведь железные дороги ни на 
секунду не закрываются, и мы 
не имеем права останавливать 
движение поездов.

Ответственный подход дает 
свои результаты. Внеклассная 
станция Нур-Султан с интенсив-
ным пассажирским движением 
в период обильных снегопадов 
работала в штатном режиме, 
поезда следовали по расписанию. 

С начала зимы силами Аста-
нинской дистанции пути очи-
щено 450 километров пути и 
убрано 43 680 кубометров снега, 
осуществлено 312 выгрузок.

Фото Александра ЖАБЧУКА

Айлин БАУРЖАН,
Кокшетау

учебы используются  практические показы 
безопасных приемов труда с последующей 
проверкой  знаний.

– Мы имеем все возможности для                     
сохранения жизни и здоровья работни-
ков, но многое зависит от каждого из 
них, – подчеркнул Ташкент Шариев.

С НАЧАЛА ЗИМЫ СИЛАМИ АСТАНИНСКОЙ 
ДИСТАНЦИИ ПУТИ ОЧИЩЕНО 450 КИЛОМЕТРОВ 
ПУТИ И УБРАНО 43 680 КУБОМЕТРОВ СНЕГА, 
ОСУЩЕСТВЛЕНО 312 ВЫГРУЗОК.

Для этого необходимо ввести порядок 
жесткого спроса за допущенные грубые 
нарушения в вопросах охраны труда. Каж-
дый работник обязан обращать внимание 
на малейшие нарушения правил охраны 
труда как со стороны других работников, 
так и самих себя. Не прикрывать работни-
ков, нарушающих трудовую и технологи-
ческую дисциплину, ведь все начинается 
с малого. Своевременно отстранять от 
работы за невыполнение должностных 
обязанностей по соблюдению правил 
охраны труда и техники безопасности, а 
не дожидаться, пока действия работника 
приведут к производственной травме 
или аварии.

Сегодня необходимо мобилизовать 
знания, силы, энергию на предупрежде-
ние травматизма и создание здоровых и 
безопасных условий труда работающих. 

Фото автора
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СПОРТ

Райхан РАХМЕТОВА,
Нұр-Сұлтан

МЕРЕЙТОЙ

Қосұйым МҰҚАШЕВ,
Атырау

Твои люди, магистраль!

Дата

Строго говоря, лыжные прогулки для 
Илецких железнодорожников являются 
давней доброй традицией, но в этом 
году победы олимпийцев вдохновили 
даже тех, кто предпочитает другие 
виды спорта. Организатором лыжной 
прогулки выступили руководитель 
Илецкой дистанции сигнализации и 
связи (ШЧ-6) Сансызбай Кадыргулов, 

председатель профсоюзного коми-
тета Илецкого железнодорожного 
участка Ермек Шалабаев и ведущий 
инженер техотдела Людмила Сидо-
ренко, председатель цехкома ШЧ-6. 
Активное участие в лыжном забеге 
принял директор филиала АО «НК 
«ҚТЖ – Илецкий железнодорожный 
участок» Жанат Жартыбаев,  мастер 
спорта по боксу.

В лыжной прогулке приняли учас- 

По традиции, ежегодное мероприятие началось 
с митинга и возложения цветов к памятнику 
погибших. В  церемоний приняли участие 
воины-интернационалисты, работаю- щие в 
железнодорожной  сфере.

По словам председателя Карагандинского 
филиала ОО «Казпрофтранс» Яхии Альмусина, 
очень важно чтить память тех, кто героически 
выполнял свой интернациональный долг.

– Мы разделяем боль с теми, кто потерял в 
боевых действиях своих родных и близких. 
Светлая память навсегда сохранится в наших 

Свой трудовой путь Асылхан 
Касенов начинал в 1977 году 
восемнадцатилетним юнцом с 
должности помощника машиниста 
тепловоза в локомотивном депо 
станции Чу. 

Позже, отслужив в армии,  он оту-
чился в Алматинской дортехшколе, 
и уже в 1982-м вышел на линию в 
качестве машиниста тепловоза на 
той же станции Чу. В дальнейшем 
карьера развивалась по спирали. 
В 1983 году ему присвоили третий 
класс квалификации машиниста 
тепловоза, а уже через два года 
– второй. Набравшись опыта, с 
1989-го по 1995 год работал ма-
шинистом-инструктором цеха 
эксплуатации локомотивного депо 
станции Чу, затем машинистом-ин-       
структором локомотивных бригад. 

 В 1997 году Асылхан Касенов 
сделал в своей карьере очередной 
шаг – возглавил отдел кадров. А с 
1999-го по 2001 год работал пред-
седателем профсоюзного комитета 
локомотивного депо станции Чу. В 
2001-м назначен заместителем на-
чальника депо по эксплуатации. За-
тем стал директором Костанайского 

эксплуатационного локомотивного 
депо, далее переведен заместителем 
директора Костанайского эксплуа-
тационного локомотивного депо по 
оборотному депо на станцию Тобол. 
В 2009 году назначен директором 
филиала ЛСЦ на станции Тобол. 
В период с сентября 2011 года по 
октябрь 2013-го работал ревизо-
ром по безопасности движения 
Костанайского эксплуатационного 
локомотивного депо.

С 2013 года Касенов уже испол-
няет обязанности машиниста-               
инструктора локомотивных бригад 
Костанайского эксплуатационного 
локомотивного депо. С 2015 по 
2019 годы работал заместителем 
начальника депо по эксплуатации. 
Позже был назначен машинис- 
том-инструктором локомотивных 
бригад пассажирской колонны, где 
работал до последнего времени.

В результате общий стаж работы 
Асылхана Касенова в железнодорож-
ной отрасли составляет 45 лет. За 
этими цифрами не только вереница 
должностей и карьерный рост, но и 
богатый профессиональный опыт.

Как сказал главный инженер 

Костанайского отделения грузовых 
перевозок Азамат Ибраев, именно 
на таких, как Касенов, и держится 
железная дорога.  

Стоит отметит, что Асылхан  Раки-
шевич  удостоен знака «Почетный 
железнодорожник». Как звучит в 
наградной формулировке, «За личный 
вклад в развитие железнодорожной 
отрасли, а именно участие в строи-
тельстве нового железнодорожного 
участка «Алтынсарино – Хромтау»». 

– За долгие годы своей благопо-
лучной карьеры вы накопили огром-
ный опыт и знания, много друзей, 
профессиональных побед, успехов, 
решили множество задач, вышли 
из огромного количества сложных 
ситуаций и помогли это сделать 
другим. Коллектив, в котором вы 
проработали столько лет, благодарит 
вас за опыт, за наставничество, за 
то, что выручали в трудную минуту, 
трудились на сплочение и воспита-
ние коллектива. Вы – прекрасный 
коллега, отличный  друг, надежный 
член нашей команды, – подчеркнул, 
провожая ветерана на заслуженный 
отдых, Азамат Ибраев.

Фото автора

ЕГО  ПРИМЕР  ДРУГИМ  НАУКА
В Костанайском отделе-
нии грузовых перевозок 
торжественно проводили 
на заслуженный отдых 
Почетного железнодо-
рожника, заслуженно-
го работника отрасли 
Асылхана Касенова. 

Аслан КУДАБАЕВ,
Костанай

Екатеринбург қаласындағы Орал жол 
қатынастары мемлекеттік университетінде 
«Теміржол көлігіндегі автоматика, телемеха-
ника және байланыс» мамандығы бойынша 
білім алған Мәлік Әбілпейісов 1952 жылы 
Алматы облысы Көкжиде ауылында дүниеге 
келіпті. Еңбек жолын 1973 жылы Қызылорда 
жол бөлімшесінде АЛСН электр механигі 
болып бастаған. Қызмет баспалдағында 
қарапайым теміржолшыдан кәсіби білікті 
басшылық жұмысқа дейін көтерілген ол 
Сыр теміржолында аға электр механигі, аға 
инженер, телім бастығы болып еңбек етті. 
Батыс Қазақстан темір жолының Илецк белгі 
беру және байланыс дистанциясында бас 
инженер болды. Сосын дистанция басшысы 
қызметіне көтеріледі. 

1990 жылы Орал жол бөлімшесіне ауы-
сып, техникалық бөлім бастығы, азамат-
тық құрылыстар бөлімі бастығы, бөлімше 
бастығының орынбасары қызметтерін 
атқарады. 1998-2005 жылдар аралығында 
«Батыстрансгаз» ААҚ байланыс бастығы, 
бас энергетигі, «Метан» ЖАҚ техникалық 
директоры болып қызмет атқарды. 2005 
жылдан бастап «Транстелеком» АҚ Ақтөбе 
филиалында Орал байланыс торабын басқар-
ды, «Ақтөбетранстелеком» филиалының 
басқарушы директорының орынбасары 

болса, екі жылдан соң басқарушы директоры 
болды. Сол жылдары оның басшылығымен 
Қандыағаш-Атырау, Ақтөбе-Озинки телімінде 
талшықты оптикалық байланыс желісінің 
құрылысы және филиалдың телекомму-
никациялық кешенін жаңғырту бойынша 
орасан зор жұмыс жүргізіледі. 

– Өз жұмысына, берілген міндеттерге 
үлкен жауапкершілікпен қарайтын жан.  
Тиянақты, бастамашыл қызметкер, білікті 
басшы ретінде өзін дәлелдеген ол кәсіби 
тәжірибесі мен еңбек әлеуетін тиімді пайда-
ланады. Ұжымда талапшыл, өз көзқарасын 
қорғай алатын, әрі үнемі ізденісте жүретін 
азамат. Ұжымда беделге ие мұндай қыз-
меткерлермен кәсіподақ қызметі де жан-
данатыны белгілі. Мерейлі жасқа жеткен 
әріптесімізге ұзақ өмір, мықты денсаулық, 
жұмыста табыс тілейміз, – деп жүрекжарды 
тілегін білдірді «Қазкөліккәсіп» ҚБ төрағасы 
Оразғали Ахметбаев. 

Мәлік Әбілпейісов теміржол саласына 
сіңірген еңбегі үшін 2009 жылы «Құрметті 
теміржолшы» белгісімен, 2014 жылы «Үздік  
байланысшы» атағымен, ал 2013 жылы 
«Кәсіподақтағы белсенді жұмысы үшін» 
төсбелгісімен марапатталған. Үш қыздың 
әкесі, алты немеренің атасы болып отырған 
үлкен шаңырақтың отағасы өзін өмірде жолы 
болған бақытты жан санайды.   

Суретті түсірген автор 

ҚҰРМЕТТІ ТЕМІРЖОЛШЫ 
– 70 ЖАСТА

 Теміржолдағы байланыс саласына 
өмірінің 40 жылын, ал кәсіподақ 
жұмысына 10 жылдан көп уақы-
тын арнап келе жатқан Құрметті 
теміржолшы Мәлік Әбілпейісов 
70 жасқа толып отыр. 2015 жыл-
дан бері  «Қазкөліккәсіп» ҚБ-ның  
«Транстелеком» АҚ филиалын-
дағы төрағасы болып еңбек 
ететін теміржолшы қажырлы 
еңбегі арқасында тағылымды 
ғұмыр кешіп келеді. 

Шахида ЖҰМАН,
Маңғыстау

Бір кездері КСРО деген алып империяның сая-
сатымен жат елде болған соғыс өртіне қатысқан 
сол кездегі жиырма жасар жігіттер бүгінде ел 
ағасы жасына жеткен.  Әріптестерімен басқосуда 
олар өткен күндерден естелік айтып, қантөгістің 
кез келген түрін айыптайтындарын жеткізді.    

– Біздегі Ауған соғысының ардагерлері – бі-
раз жылдан бері осы салада табан аудармай 
тер төгіп келе жатқан теміржолшылар. Олар 
Маңғыстауда талай жылдан бері тепловоз 
тізгіндеп жүрген екінші класты жолаушы 
пойызының машинисі Асылбек Наурызбаев, 

екінші класты тепловоз машинисі, бейнеулік 
ардагеріміз Қуанышбай Төлегенов. Ал Бауыржан 
Азанов – үшінші класты машинист. Арамызда 
осындай жандардың еңбек етіп, жастарға үлгі 
көрсетіп жүргені – біз үшін мақтаныш, – дейді 
шараны ұйымдастырушы Маңғыстау локомо-
тив пайдалану депосы кәсіподақ ұйымының 
төрағасы Әбілсейт Нәбиханов. 

Ардагер машинистерге депо басшысы мен 
кәсіподақ ұйымы атынан ерен еңбектері үшін 
алғыс хат және естелік сыйлық табыс етілді.   

Суретті түсірген автор

АУҒАН  АЛАУЫ ЖАДЫМЫЗДА...
 Маңғыстау локомотив пайдалану 
депосында бірнеше Ауған соғысының 
ардагері қызмет етеді. Депо кәсіпо-
дағы мен ұжымы оларды ешқашан  
назардан тыс қалдырмаған. Биыл 
да 15 ақпан – Ауғанстаннан Кеңес 
әскерлерінің шығарылған күніне орай 
арнайы басқосу ұйымдастырды. 

НАША ПАМЯТЬ И БОЛЬ
На станции Караганда-Сортиро-
вочная прошло торжественное 
мероприятие, посвященное 33-ле-
тию вывода войск из Афганистана.

сердцах, – сказал он. – Необходимо расширять 
и закреплять знания молодежи об истории 
своей Родины, в частности Афганской войне, 
мотивировать к познанию историко-культур-
ных традиций нашего народа.

В заключительной части торжественного 
мероприятия состоялся праздничный концерт 
с участием местных исполнителей, худо-
жественных коллективов Дворца культуры 
железнодорожников.                                          
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ВДОХНОВЛЕННЫЕ  ОЛИМПИАДОЙ
Работники Илецкого железнодорожного участка настолько вдохно-
вились победами российских лыжников на Олимпиаде в Пекине, что 
дружно семьями отправились в ближайший выходной на лыжную 
прогулку. Организацию мероприятия взял на себя профсоюзный 
комитет участка при поддержке руководства филиала.

БАҚЫЛАУДЫ  КҮШЕЙТТІ
Мектептерде оффлайн сабақ 
басталар тұста теміржолшылар 
мен желілік полиция қызметкер-
лері қауіпті аймақтарда ескерту 
шараларын күшейтті. 

Олар «Көліктегі қауіпсіздік» ак-
циясы аясында станцияға жақын 
елді мекендер мен оқу орындарын 
аралап, сақтық шараларын, түсіндіру 
жұмыстарын жүргізуде.   

«Ең бастысы, адамдар немқұрай-
лылықтан арылуы керек. Ата-                  
аналардан балаларға бақылауды 
күшейтуді сұраймыз. Стратегиялық 
аймақ ойын алаңы емес. Бір қа-
рағанда, тоқтап тұрған вагондар 
қауіп төндірмейтін сияқты болып 

көрінетін шығар, бірақ қауіпсіздік 
талабы бойынша вагонға 5 метрден 
кем арақашықтыққа жақындауға, 
астынан өтуге болмайды. Өйткені 
станцияда тұрған әрбір вагон жұ-
мыс үстінде тұр деп есептеледі, кез 
келген сәтте ол қозғалысқа түсуі 
мүмкін», – дейді Жіңішке станци-
ясының басшысы Талғат Сағынов. 

Теміржолшылар көпшілікті қа-
рапайым қауіпсіздік ережелерінің 
сақталмауынан болатын бақыт-

сыз оқиғалардан сақтандырып, 
арнайы аспа көпірді пайдалануға 
шақырды. Сондай-ақ, балалар-
дың бұзақылық істерге барып, 
темір жол маңын ойын алаңына 
айналдыруы неге соқтыратынын 
да еске салды.   

Ал теміржол сақшылары бес күн 
ішінде «Көліктегі қауіпсіздік» ак-
циясы барысында 71 әкімшілік 
құқықбұзушылықты анықтаған.
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тие семьи работников даже с очень 
маленькими детьми. По лыжной трассе, 
проложенной через сосновый бор, все 
прошли с большим удовольствием, 
наслаждаясь целебным воздухом. Не 
обошлось и без мини-соревнований, 
на финише были отмечены победители 
в четырех номинациях. Самым юным 
участником лыжной прогулки стал 
сын электромеханика ШЧ-6 Бахчана 
Успанова Алихан, самой спортивной 
оказалась семья электромеханика связи 
Ергазы Ескали, ветераном лыжного 
спорта признан старший электро-
механик Алексей Мамедов, а самым 
активным спортивным руководителем, 
разумеется, начальник ШЧ-6 Сансыз-
бай Кадыргулов. Завершилась лыжная 
прогулка вручением поощрительных 
призов и горячим чаем с вкусными 
блинчиками.
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